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Besvarelse af spørgsmål nr. S 1255 fra medlem af Folketinget Eva Kjer 

Hansen (V): 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. S 1255, som medlem af Folke-

tinget Eva Kjer Hansen (V) har stillet til justitsministeren den 7. april 2021. 

 

 

 

Nick Hækkerup    

/  

Mie Vinkel Sørensen 

  

Folketinget  

Christiansborg 

1240 København K 

DK Danmark  

  

   

   

 

 

Dato: 15. april 2021 
Kontor: Databeskyttelseskontoret 

Sagsbeh: Anna Skovrup 

Sagsnr.: 2021-0033-0344 
Dok.: 1926479 

Slotsholmsgade 10 

1216 København K. 
 

T +45 3392 3340 

F +45 3393 3510 
 

www.justitsministeriet.dk 

jm@jm.dk 
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Offentligt
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Spørgsmål nr. S 1255 fra medlem af Folketinget Eva Kjer Hansen (V):  

 

”Hvad er ministerens holdning til, at flere pårørende til afdøde 

personer først efter bisættelsen opdager, at et familiemedlem er 

bisat, fordi bedemændene som følge af GDPR-reglerne ikke kan 

kontakte pårørende, som ikke er i lige linje med den afdøde?” 

 

Begrundelse: 

 

”Der henvises til artiklen fra Jyllands Posten af 4. april 2021: 
»Dataloven får i nogle tilfælde bedemænd til at søge pårørende 

til afdøde personer over Facebook.«” 

 

Svar: 

 

Det er en kendsgerning, at databeskyttelsesreglerne giver anledning til 

mange spørgsmål og megen tvivl, og reglerne er – som jeg også tidligere 

har givet udtryk for – efter min opfattelse blevet for rigide i praksis.  

 

Jeg mener for eksempel ikke, at reglerne bør forhindre, at pårørende til af-

døde personer oplyses om den pågældendes bisættelse. 

 

Jeg kan oplyse, at Datatilsynet på Linkedin har forholdt sig til den artikel, 

som der henvises til i spørgsmålet. Tilsynet anfører i den forbindelse, at da-

tabeskyttelsesreglerne ikke umiddelbart er til hinder for, at bedemænd kan 

bistå med at opspore pårørende til afdøde.  

 

Jeg har i lyset af de udfordringer, der opleves på området, igangsat en nati-

onal evaluering af databeskyttelsesreglerne. I den forbindelse vil jeg i lyset 

af dette spørgsmål og spørgsmål nr. S 1256 og nr. S 1257 medtage den pro-

blemstilling, der omtales i den nævnte artikel i evalueringen. 
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